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Protokół nr 16 

z obrad szesnastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 19.12.2019r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 14:40. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2019r. 

poz.506/ 

 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – Władysław Rembelski 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

6. Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku - Sylwester Trzósło 

7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

8. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 

9. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

10. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

 

W części obrad uczestniczył Rady Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego  

p. Marek Leon Witkowski. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na stronie 

internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane przez okres 

niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 
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3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych z XV sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

8. Interpelacje radnych i zapytania radnych.  

9. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

11. Przyjęcie Budżetu Gminy na 2020 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork: 

a) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

b) Przedstawienie opinii  połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku 

c) Ustosunkowanie się Burmistrza Więcborka do opinii Komisji Połączonych. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Więcbork 

na rok szkolny 2019/2020. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w celu realizacji 

zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przekazania na rzecz Enea Oświetlenie Sp.  

z o.o. urządzeń oświetlenia ulicznego przy ulicy Wojska Polskiego w Więcborku. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych.  

16. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia stawki opłaty podwyższonej za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, jeżeli właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku 

zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz 

ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy 

Więcbork oraz zwolnienia w części  z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi  

w zamian za kompostowanie bioodpadów stanowiących odpady komunalne  

w przydomowym kompostowniku. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie w sprawie ustalenia zasad i warunków korzystania  

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Więcbork. 

19. Przyjęcie planów pracy na 2020 rok: 

a) Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2020 rok, 

b) Komisji Rewizyjnej i stałych Komisji RM. 

20. Wolne wnioski i informacje. 

21. Zakończenie. 
 

Do porządku obrad nie wniesiono zmian 

Ad.4  Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z XV sesji został 

napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 
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Za przyjęciem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

28.11.2019r. – obecność Przewodniczącej RM w Więcborku na XXI Gminnym Konkursie 

Recytatorskim, w Szkole Podstawowej w Zakrzewku. W komisji konkursowej udział wzięła 

radna Beata Kopra – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej w Więcborku.    

06.12.2019r. – udział radnego Stanisława Piłka Przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ Rady 

Miejskiej w Więcborku wziął udział w obchodach 110 - lecia Kółek Rolniczych Gminy 

Sępólno Krajeńskie w Trzcianach. 

07.12.2019r. – udział Przewodniczącej RM w spotkaniu opłatkowych zorganizowanym przez 

sołtysa, Koło Gospodyń Wiejskich oraz Ochotniczą Straż Pożarną w świetlicy wiejskiej,  

w Jastrzębcu. 

08.12.2019r. – Przewodnicząca RM wraz ze Stowarzyszeniem „Kierunek Więcbork” wzięła 

udział w Jarmarku Bożonarodzeniowym zorganizowanym na Targowisku Miejskim  

w Więcborku. 

12.12.2019r. – udział Przewodniczącej RM w spotkaniu opłatkowym Gminnej Rady Kół 

Gospodyń Wiejskich i Gminnego Koła PSL w Więcborku. Tego samego dnia 

Przewodnicząca RM uczestniczyła w Kiermaszu Bożonarodzeniowym, w Szkole 

Podstawowej Nr 1 w Więcborku. 

13.12.2019r. – udział w „Spotkaniu Wigilijnym z Opłatkiem w Ręku” zorganizowanym dla 

seniorów , osób samotnych i niepełnosprawnych terenu gminy Więcbork, przez Miejsko-

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku. 

14.12.2019r. – Wiceprzewodnicząca RM p. Beata Lida uczestniczyła w „ Powiatowej 

Wystawie Stołów Wigilijnych”, które odbyło się w Dąbrówce gm. Kamień Krajeński. 

16.12.2019r. – Przewodnicząca RM oraz Przewodniczącą Komisji Oświaty /…/ Rady 

Miejskiej w Więcborku wzięła udział w spotkaniu wigilijnym pracowników Miejsko-Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Więcborku oraz członkami Dyskusyjnego Klubu Książki. W tym 

samym dniu Przewodnicząca RM wzięła udział w spotkaniu opłatkowym z sołtysami z terenu 

gminy Więcbork i Przewodniczącym Samorządu Mieszkańców Więcborka. Spotkaniu wzięli 

również udział z racji piastowanego stanowiska radni: Brygida Migawa, Jacek Kabattek. Jan 

Antczak,. Stanisław Piłka. 
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17.12.2019r. – Wiceprzewodniczący RM p. Henryk Szwochert uczestniczył w spotkaniu 

wigilijnym Zarządu Gminnego OSP w Więcborku. W tym samym czasie Przewodnicząca RM 

wzięła udział w spotkaniu opłatkowym Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów 

Oddziału Koła w Więcborku. 

18.12.2019r. – Przewodnicząca RM uczestniczyła w posiedzeniu połączonych Komisji Rady 

Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 

Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

19.12.2019r. – Przewodnicząca Komisji Oświaty /…/ RM w Więcborku p. Beata Kopta 

uczestniczyła w spotkaniu Wigilijnym w Środowiskowym Domu Samopomocy w Więcborku, 

natomiast Przewodnicząca RM w Więcborku wzięła udział w spotkaniu wigilijnym w Szkole 

Podstawowej w Zakrzewku. 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

27.11.2019r. – udział w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich w Zabartowie 

oraz w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich w Pęperzynie. 

28.11.2019r. – udział w pracach komisji konkursowej Gminnego Konkursu Recytatorskiego 

dla klas I – IV szkół podstawowych w Szkole Podstawowej w Zakrzewku. Tego samego dnia 

Burmistrz uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym KGW w Nowym Dworze, natomiast 

Zastępca Burmistrza Więcborka podpisał akty notarialne w Bydgoszczy dotyczące 

bezpłatnego przejęcia gruntów pod droga w Pęperzynie z zasobów Krajowego Ośrodka 

Wsparcia Rolnictwa oraz dwa akty notarialne w Sępólnie Krajeńskim dotyczące zamiany 

nieruchomości gruntowych pomiędzy Gminą Więcbork, a osobą fizyczną i podwyższenia 

kapitału ZGK w Więcborku. 

29.11.2019r. – udział w części obrad sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego, na której Burmistrz 

zabrała głos w sprawie prowadzonych na zlecenie prywatnego inwestora, prac na Wzgórzu 

Zamkowym w Więcborku, bez wymaganego nadzoru archeologicznego. W tym dniu 

Burmistrz wziął też udział w podsumowaniu Projektu realizowanego przez Fundację „Kultura 

w Szczerym Polu” i Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku. W ramach tego 

Projektu powstało pięć filmów krótkometrażowych, w tym dwa portrety mieszkańców 

Więcborka. 

02.12.2019r. -  udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku, gdzie omówiono bieżącą sytuację finansową i inwestycje zrealizowane w roku 

2019. 

03.12.2019r. – na zaproszenie Polskiej Spółki Gazownictwa w Bydgoszczy, Burmistrz 

Więcborka wziął udział w  obchodach dnia Górników i Gazowników, corocznej Barbórki 

2019 i 160-lecia gazownictwa w auli UMK w Toruniu. Tego dnia Zastępca Burmistrza 

Więcborka p. Jacek Masztakowski uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Więcborku. 
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04.12.2019r. – udział w spotkaniu inaugurującym nową kadencję Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego p. Mikołaja Bogdanowicza. Była to okazja do wymiany poglądów oraz 

poruszenia kwestii istotnych dla samorządów na kolejne lata współpracy z Wojewodą. 

05.12.2019r. – udział w posiedzeniu Rady Izby Rolniczej. Poruszono tam sprawy dotyczące 

między innymi zasad bioasekuracji przez rolników w związku z zagrożeniem ASF, wypłat 

„suszowych”, zaliczek opłat obszarowych oraz ONW i temat Bazy Danych Odpadowych 

/BDO/, w której od stycznia 2020 musi zostać zarejestrowanych każdy producent rolny 

posiadający areał przekraczający 75ha. Spotkanie odbyło się w świetlicy wiejskiej,  

w Witkowie. Tego samego dni Zastępca Burmistrza Więcborka w Sępólnie Krajeńskim 

podpisał akt notarialny. 

06.12.2019r. -  udział w posiedzeniu Komitetu Sterującego Obszaru Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego, podczas którego podjęto uchwałę dotyczącą planowanych do realizacji zadań 

przez Gminę Kamień Krajeński. Następnie Burmistrz wziął udział w Konwencie Powiatu 

Sępoleńskiego i obchodach 110 - lecia Kółek Rolniczych Gminy Sępólno Krajeńskie.  

07.12.2019r. – udział w świecie patronalnym Pszczelarzy – św. Ambrożego, połączonym ze 

spotkaniem opłatkowym oraz spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez sołtysa, Radę 

Sołecką, Koło Gospodyń Wiejskich oraz OSP w Jastrzębcu. 

08.12.2019r. – udział w Jarmarku Bożonarodzeniowym w Więcborku. 

09.12.2019r. – spotkanie z przedstawicielem ENEA Oświetlenie w sprawie doświetlenia 

dwóch przejść dla pieszych w Więcborku i podpisania nowej umowy na 2020r. Tego samego 

dnia Burmistrz przeprowadził wizję lokalną w budynku internatu Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego w Więcborku, w celu przeglądu pomieszczeń, w których  

w roku 2020 mają mieć swoje siedziby organizacje pozarządowe, obecnie funkcjonujące  

w baraku przy Miejsko-Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Więcborku. Następnie 

Burmistrz udał się na spotkanie Rady Decyzyjnej Lokalnej Grupy Działania „Nasza Krajna” 

w Sępólnie Krajeńskim, podczas którego dokonano oceny wniosku Gminy Więcbork na 

rewitalizację budynku Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie. 

10.12.2019r. – wraz ze Skarbnik Gminy Więcbork Burmistrz udał się do Urzędu 

Marszałkowskiego w Toruniu, gdzie podpisana została umowa na przebudowę, rozbudowę 

oraz zmianę sposobu użytkowania budynku o funkcji niemieszkalnej na Centrum Aktywności 

Lokalnej. Całkowita wartość Projektu 3.388.081,78 zł. dofinansowanie z Europejskiego 

Funduszu Rozwoju Regionalnego to kwota 2.129.558,50 zł. Budżet Państwa 283.148,31 zł,  

a wkład Gminy Więcbork to kwota 975.374,97 zł. W tym dniu Burmistrz odbył również 

spotkanie z Dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim p. Edwinem Eckert  

w sprawie przygotowywanej dokumentacji na przebudowę drogi powiatowej relacji Nowy 

Dwór-Więcbork. W spotkaniu udział wzięła także sołtys sołectwa Nowy Dwór oraz 

Kierownik Referatu Rolnictwa, ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz 

Fifielski. 
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11.12.2019r. – Burmistrz wspólnie ze Skarbnik Gminy Więcbork uczestniczył w spotkaniu  

z przedstawicielami Firmy Deloite specjalizującej się miedzy innymi w doradztwie 

podatkowym, w sprawie możliwości skorzystania z odliczenia podatku VAT, zapłaconego 

przez Gminę Więcbork przy budowie kanalizacji sanitarnej w Więcborku i Runowie 

Krajeńskim. W tym dniu Burmistrz wziął też udział w spotkaniu opłatkowym Związku 

Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych i spotkaniu opłatkowym słuchaczy 

Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Więcborku. 

12.12.2019r. - udział w spotkaniu opłatkowym – Zarządu Gminnego Kół Gospodyń 

Wiejskich oraz Koła PSL. Natomiast w godzinach wieczornych Burmistrz Więcborka wraz  

z Przewodniczącą RM w Więcborku i Zastępcą Burmistrza Więcborka, złożyli kwiaty  

i znicze pod pomnikiem Orała Białego  upamiętniając w ten sposób wprowadzonego w nocy  

z 12 na 13 grudnia 1981r. stanu wojennego. 

13.12.2019r. – udział w spotkaniu opłatkowym seniorów, osób samotnych  

i niepełnosprawnych terenu Gminy Więcbork zorganizowanym przez Miejsko-Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku. Tego samego dnia Burmistrz wziął udział  

w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich z Borzyszkowa połączonym ze 

spotkaniem opłatkowym i spotkaniu opłatkowym z pracownikami Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Więcborku.  

14.12.2019r. – udział w Wystawie Stołów Wigilijnych w Wiejskim Domu Kultury,  

w Dąbrówce oraz spotkaniu opłatkowym dla seniorów zorganizowanym w sołectwie Witunia.  

15.12.2019r. -  udział w podsumowaniu wystawy gołębi pocztowych w świetlicy wiejskiej  

w Lubczy. 

16.12.2019r. – udział w posiedzeniu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Tego też dnia Burmistrz wziął udział w spotkaniu opłatkowym  

z pracownikami Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku i członków 

Dyskusyjnego Klubu Książki, następnie w spotkaniu opłatkowym z sołtysami z terenu gminy 

Więcbork i spotkaniu opłatkowym Stowarzyszenia Abstynentów „Razem Od Nowa”. 

17.12.2019r. – udział w spotkaniu opłatkowym funkcjonariuszy i pracowników cywilnych 

Komendy Powiatowej policji w Sępólnie Krajeńskim, następnie w spotkaniu Gminnego 

Zarządu OSP w Więcborku. Zastępca Burmistrza Więcborku w tym dniu uczestniczył  

w spotkaniu wigilijnym  Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów Zarząd Koła 

w Więcborku. 

18.12.2019r. – Burmistrz Więcborka zorganizował spotkanie z Kierownikiem Bydgoskiej 

Delegatury Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków  p. Elżbietą Dygaszewicz. Spotkanie 

zostało zorganizowane z inicjatywy prywatnego inwestora w celu znalezienia rozwiązań 

kompensujących przeprowadzone prace bez nadzoru archeologicznego na Wzgórzu 

Zamkowym w Więcborku. Spotkaniu udział wzięli również inwestorzy oraz Dyrektor ZGK  

w Więcborku. Tego dnia Burmistrz uczestniczył również w posiedzeniu połączonych Komisji 

RM w Więcborku. 
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19.12.2019r. – udział w spotkaniu opłatkowym uczestników i pracowników Środowiskowego 

Domu Samopomocy w Więcborku. Zastępca Burmistrza Więcborka uczestniczył w spotkaniu 

opłatkowym w Szkole Podstawowej w Zakrzewku oraz podpisał akt notarialny dotyczący 

sprzedaży nieruchomości gminnej w Kancelarii Notarialnej w Sępólnie Krajeńskim. 

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych z XV sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku udzielił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnej B. Migawa i radnego A. Wenda/ 

 Budynki Ośrodka Zdrowia oraz Przychodni Weterynaryjnej w Sypniewie są własnością 

Gminy Więcbork wynajętymi prywatnym podmiotom. W istocie remonty związane  

z elewacją należą do zadań właściciela. Jednakże w projekcie budżetu Gminy Więcbork 

na rok 2020 żadne z tych zadań nie zostało ujęte. Wnioski do projektu budżetu Gminy 

Więcbork na rok 2020 przyjmowane były do dnia 29 października 2019r. Zgodnie 

bowiem z zapisami art. 238 ust.1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach 

publicznych, Zarząd jednostki samorządu terytorialnego, sporządza i przedkłada projekt 

uchwały budżetowej organowi stanowiącemu JST celem zaopiniowania do dnia 15 

listopada roku poprzedzającego rok budżetowy. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda ustosunkowując się do odpowiedzi, pytał kto ma składać wnioski  

w przedmiotowych sprawach do budżetu: dzierżawcy?. Właścicielem tych budynków jest 

przecież Gmina Więcbork.  

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że radny mógł w określonym prawem   terminie, 

złożyć zamiast interpelacji, wniosek do budżetu.  Nie musi tego robić wynajmujący.  

Przewodnicząca RM odnosząc się do sprawy zauważyła, że przychyla się do wątpliwości 

radnego, biorąc pod uwagę fakt, ze z tymi budynkami zawsze był problem. W poprzedniej 

kadencji pojawił się pomysł sprzedaży budynku w którym znajduje się Przychodnia 

Weterynaryjna, ale Rada Sołecka na taką opcję nie wyraziła zgody. Zaproponowała, by 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ RM w Więcborku, podjął ponownie ten temat na 

jednym z najbliższych posiedzeń, zorganizował ponowną wizję lokalną w terenie, by nowi 

radni mogli zapoznać się z okolicznościami i spróbować wypracować wspólne stanowisko  

w tym temacie.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ RM w Więcborku przyjął propozycję 

Przewodniczącej RM. 

Ad. 8 Interpelacje radnych i zapytania radnych - nie wniesiono 

 

Ad. 9-10 Projekty uchwał finansowych na rok 2019 omówiła Skarbnik Gminy Więcbork  

p. Alina Kruk. 

 

 

a) W sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019, 
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Zmiany dotyczyły: 

Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016 w §6257 o kwotę 220.017,00 zł  

z uwagi na planowane rozliczenie w br. zadania inwestycyjnego realizowanego z udziałem 

środków z budżetu UE pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 020218C relacji droga nr 241 - 

Pęperzyn oraz skrzyżowania z drogami publicznymi kategorii powiatowej”. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 801,00 zł  

w związku z otrzymaniem darowizny od Toruńskiego Stowarzyszenia Pomocy Szkole dla 

Szkoły Podstawowej nr 2 w Więcborku. Po stronie wydatków zmiany zostały ujęte  

w rozdziale 80101 w §4210. 

3. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 60016§0970 o kwotę 1.150,00 zł (zwrot do producenta palet euro jakie były zakupione wraz 

z kostką betonową), 

- 70005§0750 o kwotę 16.000,00 zł (wpływ z opłat z najmu i dzierżawy składników 

majątkowych), 

- 70005§0760 o kwotę 2.300,00 zł (wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 

- 75023§0970 o kwotę 125,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu rozliczeń  

w z dostawcę terminali płatniczych do urzędu), 

- 75616§0310 o kwotę 82.500,00 zł (wpływy z podatku od nieruchomości), 

- 75616§0340 o kwotę 33.000,00 zł (wpływy z podatku od środków transportowych), 

- 75615§0910 o kwotę 9.140,00 zł i 75616§0910 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z odsetek od 

zaległości podatkowych), 

- 75615§0320 o kwotę 3.250,00 i 75616§0320 o kwotę 125.000,00 zł (wpływy z podatku 

rolnego), 

- 75615§0330 o kwotę 4.880,00 i 75616§0330 o kwotę 1.500,00 zł (wpływy z podatku 

leśnego), 

- 75615§0500 o kwotę 2.298,00 i 75616§0500 o kwotę 25.000,00 zł (wpływy z podatku od 

czynności cywilnoprawnych), 

- 75621§0020 o kwotę 10.604,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych), 

- 75814§0920 o kwotę 11.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

- 80104§0660 o kwotę 5.500,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

- 80103§0670 o kwotę 10.000,00 zł i w rozdziale 80104§0670 o kwotę 28.500,00 zł (wpływy 

z opłat za korzystanie z wyżywienia w placówkach wychowania przedszkolnego), 

- 85202§0970 o kwotę 1.000,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

- 85203§0970 o kwotę 36,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

- 85219§0970 o kwotę 125,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

- 85295§0690 o kwotę 7.802,00 zł (wpływy z różnych opłat - refundacja za organizowane 

prace społecznie użytecznych). 

- 85502§2360 o kwotę 2.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

- 90001§0830 o kwotę 400,00 zł (wpływ środków finansowych z tytułu świadczonej dla ZGK 

Sp. z o.o. usługi przesyłu ścieków i wody), 

- 90019§0690 o kwotę 4.500,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska),  

- 90026§0910 o kwotę 200,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów 

na poziomie umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego planu 

finansowego. 
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4. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 75616§0360 o kwotę 7.544,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

- 85219§0830 o kwotę 2.718,00 zł (wpływy z usług opiekuńczych), 

- 90095§2460 o kwotę 23.965,00 zł (środki otrzymane z WFOŚiGW w Toruniu na realizację 

zadania polegającego na demontażu, transporcie i unieszkodliwianiu azbestu). 

Weryfikacja powyższych planów finansowych nastąpiła w oparciu o analizę ich wykonania 

do końca XI 2019 r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym ich wykonaniu w następnym 

m-cu br. stwierdza się, iż konieczna jest korekta. 

5. W planie finansowym wydatków, w §4440 w rozdziałach: 60016, 60095, 75011, 75023, 

90002 i 92695 dokonuje się rocznego rozliczenia odpisu na ZFSS, z tym że zmniejszenie 

planu w rozdziałach 75011 i 90002 powoduje zwiększenie odpowiednio planu finansowego  

w §4210 i §4300. Pozostałe środki z rozliczenia odpisu w łącznej kwocie 6.191,61 zł 

zwiększają plan finansowy w rozdziale 60095 w §4010 i §4110 z przeznaczeniem na 

wynagrodzenia dla pracowników zatrudnionych w ramach prac publicznych i robót 

interwencyjnych. 

6. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 71012 §4300  

a 70005 §4400 o kwotę 16.000,00 zł w celu zapewnienia środków na zakup usług zarządzania 

nieruchomościami gminnymi (koszty eksploatacji, administrowania i wpłaty na fundusz 

remontowy). 

7. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85203, w części 

dotyczącej Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku, celem prawidłowej realizacji 

nałożonych zadań zleconych. 

8. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92695 w §4430 o kwotę 500,00 zł  

z przeznaczeniem na pokrycie opłat związanych z organizowaniem kąpielisk gminnych. 

9. Zmniejsza się plan finansowy wydatków bieżących w następujących rozdziałach  

i paragrafach: 

- 01030§2850 o kwotę 900,00 zł (wpłaty gminy na rzecz izby rolniczej z tytułu uzyskiwanych 

dochodów z podatku rolnego), 

- 60016§4260 o kwotę 1.000,00 zł (zakup energii do przepompowni deszczowych), 

- 60016§4430 o kwotę 1.400,00 zł (składki z tytułu ubezpieczeń mienia gminnego), 

- 70095§4300 o kwotę 8.000,00 zł (wydatki związane z wypłatą odszkodowań dla właścicieli 

lokali z tytułu niedostarczenia lokalu socjalnego eksmitowanym lokatorom), 

- 85219 §4010, §4110 i §4120 o łączną kwotę 58.000,00 zł (wydatki związane  

z funkcjonowaniem Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku), 

- 85504 §4010, §4110 i §4120 o łączną kwotę 33.000,00 zł (wydatki związane  

z wynagrodzeniami asystentów rodziny), 

- 90095§4300 o kwotę 21.600,00 (wydatki związane z realizacją zadania polegającego na 

demontażu, transporcie i unieszkodliwianiu azbestu). 

- 85510§4330 o kwotę 1.500,00 (wydatki związane z funkcjonowaniem placówek opiekuńczo 

-wychowawczych). 

Weryfikacja stopnia realizacji założonych zadań w poszczególnych rozdziałach umożliwia 

dokonanie wskazanych powyżej korekt. Nowe plany finansowe zapewnią prawidłową 

realizację założonych celów. Powstałe oszczędności zostaną przeznaczone na zmniejszenie 

deficytu. 

10. Zmniejsza się plan finansowy wydatków majątkowych w następujących rozdziałach  

i paragrafach oraz w następujących zadaniach inwestycyjnych: 

- 60014 w §6300 o kwotę 2.000,00 w zadaniu pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1125 C 

relacji Sypniewo - Borzyszkowo na odcinku Lubcza – Borzyszkowo”, 

- 90001 w §6050 o kwotę 10.000,00 zł w zadaniu pn.: „Uporządkowanie gospodarki wodno - 

ściekowej na terenie Gminy Więcbork (aglomeracja Więcbork)”, 
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- 90001 w §6050, §6057 i §6059 o łączną kwotę 18.000,00 zł w zadaniu pn.: 

„Uporządkowanie gospodarki wodno - ściekowej na terenie Gminy Więcbork (aglomeracja 

Więcbork) – Runowo Krajeńskie”. 

Powyższe inwestycje zostały realizowane i rozliczone. Zatem powstałe oszczędności zostaną 

przeznaczone na zmniejszenie deficytu. 

 

Opinia Komisji połączonych Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego - 

pozytywna 

 

Pytań nie było. 

 

Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmiany w WPF dotyczą danych za 2019r. oraz 2020r. i wynikają z dotychczasowych zmian 

w budżecie Gminy Więcbork. Ponadto, zmniejsz się zaplanowany dotychczas deficyt, który 

wynosił 4.000.000,00 zł o kwotę 730.000,00 zł. Aktualnie deficyt wynosi 3.270.000,00 zł. 

Zmniejszenie deficytu spowodowało zmniejszenie wartości  przychodów. Przychody po 

zmianach wynoszą 4.147.629,52 zł. Na wartość przychodów składa się nadwyżka budżetowa 

z roku 2016 (1.750.489,05 zł) i 2017r. (1.437.204,06) oraz nadwyżka z 2018r. (164.236,41 

zł), a także pożyczki z WFOŚiGW w Toruniu (795.700,00zł).Pozostała kwota nadwyżki  

z 2018r. w wysokości 1.956.503,80 zł stanowić będzie częściowe finansowanie rozchodów 

2020r. Również załącznik przedsięwzięć został skorygowany do danych wynikających  

z uchwalonych zmian w budżecie Gminy Więcbork na 2019r. (zaktualizowano limity 

wydatków w 2019r. w dwóch przedsięwzięciach tj. Przebudowa ul. Runowskiej w Wituni 

wraz z odwodnieniem i Budowa drogi gminnej wraz z odwodnieniem we wsi Runowo 

Krajeńskie). Ponadto nadwyżka budżetowa z lat ubiegłych w kwocie 730.000,00 zł, która 

dotychczas była źródłem finansowania planowanego deficytu w 2019r. aktualnie stanowi 

przychód roku 2020. Umożliwiło to zmniejszenie zaplanowanego na przyszły rok kredytu  

z 2.744.203,72 zł do kwoty 2.014.203,72 zł. W związku z tym korekty wymagały kwoty 

dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz kwoty długu. Wprowadzenie korekt  

w planach finansowych wymusiło potrzebę korekty danych za rok 2019 w zakresie dochodów 

i wydatków majątkowych na programy i projekty lub zadania finansowane z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2i 3 ustawy o finansach publicznych. 

 

Pytań nie było. 

 

Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad. 11 Projekty uchwał w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2020 rok 

oraz uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

przedstawił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski oraz Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Główne założenia polityki budżetowej Gminy Więcbork na rok 2020 przedstawił 

Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski cyt.: 

 

Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! 

Zaproszeni Goście! 

 

 Za chwilę Wysoka Rada będzie podejmowała najważniejsze decyzje dla mieszkańców 

Gminy Więcbork. Decyzja ta wpłynie na realizację wielu oczekiwanych od lat inwestycji 

wielokrotnie zgłaszanych przez społeczność naszej Gminy. 

 Pozwólcie Państwo, że przedstawię kilka najważniejszych wskaźników projektu 

budżetu na 2020 rok. 

 Dochody w wysokości 64 119 980zł 

 Wydatki w wysokości 68 119 980zł 

 Deficyt budżetowy w wysokości 4 000 000zł. 

 Warte podkreślenia jest fakt że tylko połowa deficytu (bo 2 014 203,72zł) będzie 

pokryta planowanym kredytem natomiast 1 985 796,28zł pochodzić będzie z nadwyżki z lat 

ubiegłych oraz ze środków, które otrzymaliśmy w bieżącym roku z FDS na przebudowę ulicy 

Wojska Polskiego w Więcborku. 

 Warta podkreślenia jest również nadwyżka operacyjna, czyli nadwyżka dochodów 

bieżących nad wydatkami bieżącymi w kwocie 1 101 217zł. Jest to kluczowy wskaźnik 

przedstawionego państwu projektu budżetu, ponieważ zgodnie z art. 242 ust. 1 ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych, organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego nie może uchwalić budżetu w którym bieżące wydatki przewyższają bieżące 

dochody. Jednak należy zauważyć, że coraz więcej samorządów terytorialnych ma problemy 

ze spełnieniem powyższego warunku.  

 Spowodowane to jest wieloma czynnikami na które składają się m.in. rosnące koszty 

zatrudnienia (wzrost płacy minimalnej do 2650zł tj. o 350zł brutto co z wszystkimi 

pochodnymi przy założeniu pracownika bez dodatku stażowego daje rocznie kwotę ponad 5 

000zł), wzrost cen energii elektrycznej (po przetargu przeprowadzonym przez grupę 

kapitałową ceny wzrosły o 55%), powiększająca się luka oświatowa (różnica między 

otrzymywaną subwencją a rzeczywistymi kosztami zadań subwencjonowanych. Wstępna 

subwencja oświatowa na przyszły rok nie pokrywa wydatków na wynagrodzenia nauczycieli 

szkół dla których Burmistrz Więcborka jest organem prowadzącym. 

 Projekt budżetu na rok 2020 zakłada wzrost wynagrodzeń pracowników o kwotę 350zł 

brutto miesięcznie na osobę czyli o kwotę wzrostu minimalnego wynagrodzenia od stycznia 

2020 roku. Zakłada on również wzrost wartości funduszu sołeckiego z 452 572,16zł w 

bieżącym roku do 473 462,11zł. W ten sposób chcemy w dalszym ciągu zwiększać wpływ 

mieszkańców sołectw na kreowanie polityki inwestycyjnej na terenie ich sołectw. 
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 Przejdę teraz do omówienia najważniejszej dla naszych mieszkańców części uchwały 

budżetowej tj. planu wydatków inwestycyjnych. W przyszłym roku prawie 14% wydatków 

budżetowych będą stanowiły wydatki majątkowe czyli inwestycje. Daje to nam kwotę ponad 

9 mln zł, dokładnie 9 180 416zł. 

 W przyszłym roku planujemy dalszy rozwój sieci wodociągowej obejmującej tereny 

nowopowstającej zabudowy jak również w terenach gdzie mieszkańcy czekają na wodę od 

wielu już lat. Na ten cel przeznaczamy 235 000zł i obejmiemy odcinki wodociągów w Wituni 

jak również w Śmiłowie. 

 W celu zwiększenia bezpieczeństwa naszych mieszkańców kontynuować będziemy 

budowę chodników przy drogach gminnych, powiatowych jak również wojewódzkich. Będą 

to odcinki chodników przy ul. Kwiatowej, Szkolnej oraz 29 Stycznia w Sypniewie, w 

Zakrzewku oraz Borzyszkowie. Bezpieczeństwo to również nowe drogi wraz z chodnikami 

(budowa drogi gminnej na ul. Runowskiej w Wituni – kontynuacja zadania rozpoczętego w 

bieżącym roku poprzez budowę sieci kanalizacji deszczowej – wniosek o dofinansowanie 

zadania z FDS) oraz przebudowa drobi z ciągiem pieszo rowerowym przy ul. Wojska 

Polskiego w Więcborku (otrzymane dofinansowanie z FDS, podobnie jak we wcześniejszym 

przypadku jest to kontynuacja prac rozpoczętych w bieżącym roku poprzez budowę 

kanalizacji deszczowej). Kontynuować będziemy również budowę drogi w Runowie 

Krajeńskim jak również w ramach remontu – II etap ulicy Słonecznej w Więcborku. Zlecimy 

również wykonanie dokumentacji na przebudowę kolejnych dróg tj. Puszcza – Runowo o 

długości 2.4km oraz ulicy Dworcowej w Więcborku. Na inwestycje drogowe zabezpieczamy 

w przyszłorocznym budżecie kwotę prawie 2,5 mln zł. 

 W celu zwiększenia poczucia bezpieczeństwa naszych mieszkańców w 2020 roku 

pobudujemy nowe punkty świetlne na terenie Gminy Więcbork oraz przygotujemy 

dokumentację na budowę oświetlenia ulicznego prz ul. Widokowej i Szkolnej w Więcborku, 

łącznie na ten cel przeznaczamy 89 500zł, a w ramach umowy na konserwacje oświetlenia 

ulicznego zostanie wykonana dokumentacja na oświetlenie ulicy Dworcowej w Więcborku. 

 W tym roku nabrzmiał problem niedostatecznego odwodnienia ulicy 29 stycznia w 

Sypniewie. Po dokładnej analizie istniejącej sieci kanalizacji deszczowej podjęliśmy działania 

mające na celu zmniejszenie uciążliwości tego problemu. Jednak aby wprowadzić docelowe 

rozwiązania w przyszłym roku zlecimy wykonanie niezbędnej dokumentacji na budowę 

zbiornika retencyjnego w Sypniewie. W tym samym czasie planujemy budowę kanalizacji 

deszczowej w Runowie Krajeńskim, posiadamy już dokumentację z niezbędnymi 

pozwoleniami i w ten sposób rozwiążemy problem mieszkańców bloków w Runowie, którzy 

od wielu lat borykają się z zalewaniem ich nieruchomości przez wody opadowe. 

 Szanowni Państwo. Od wielu lat mieszkańcy apelują do mnie i do radnych abyśmy 

zajęli się niszczejącym budynkiem przy ulicy Rybackiej w Więcborku. Podobne postulaty 

zgłaszane są również przez mieszkańców Sypniewa w sprawie Wiejskiego Domu Kultury 

(przypomnę, że od 4 lat część tego budynku została wyłączona z użytkowania ze względu na 

zły stan techniczny, mogący zagrażać zdrowiu i życiu). Ten stan powoduje, że mieszkańcy 

największego sołectwa naszej Gminy, jak również działające prężnie KGW, Rada Sołecka, 

MGOK nie mają godnego miejsca do realizowania zadań na rzecz społeczności lokalnej. 

 W przyszłym roku w ramach pozyskanych środków unijnych na działania rewitalizacyjne 

dokonamy przebudowy WDK w Sypniewie oraz przebudowy i rozbudowy budynku przy ul. 

Rybackiej na Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku. Będą to miejsca dla naszych 

mieszkańców, które będą umożliwiały im atrakcyjne spędzenie czasu i mam nadzieję, że będą 

równie oblegane jak budynek w którym się znajdujemy czyli Centrum Aktywności Seniora 

w Więcborku. Te dwie inwestycje to ponad 5,3 mln zł z czego prawie (2 129 559 + 751 665 + 

283 148)  3,2 mln zł stanowić będzie dofinansowanie.  
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 Oczywiście nie zapominamy o potrzebach naszych najmłodszych mieszkańców.  

W przyszłym roku wybudujemy plac zabaw przy Szkole Podstawowej nr 1, zmodernizujemy 

plac zabaw oraz pomieszczenia łazienkowe w Szkole Podstawowej nr 2 oraz w Przedszkolu 

Gminnym w Sypniewie. Znaczną część tych zadań zrealizujemy przy udziale środków 

unijnych. 

 Wysoka Rado! 

 Przedstawiony projekt budżetu został przygotowany z należytą starannością. 

Uwzględnia on wiele postulatów zgłaszanych przez Radnych i mieszkańców. Budżet ten jest 

budżetem proinwestycyjnym o czym dobitnie świadczy kwota ponad 9 mln zł na wydatki 

majątkowe co stanowi prawie 14% wydatków. Jest to budżet nastawiony na zwiększenie 

poczucia bezpieczeństwa i  komfortu życia naszych mieszkańców jak również 

wykorzystujący pojawiające się możliwości pozyskania środków zewnętrznych, zarówno 

unijnych (3 390 051) jak również rządowych (1 370 792 FDS z 2019 na 2020), na 

zaproponowane inwestycje. Łączna kwota to prawie 4,8 mln zł.  

 Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado wnoszę o przyjęcie przedstawionego państwu 

projektu budżetu na 2020 rok.” 

 

 

Skarbnik Gminy Więcbork uzupełniła wypowiedź Burmistrza Więcborka podając, że 

projekt budżetu Gminy Więcbork, który został przedłożony Wysokiej Radzie w terminie do 

15 listopada 2019r., został skorygowany i uaktualniony w związku ze zmianami w budżecie 

Gminy Więcbork na rok 2019 wprowadzonymi na sesji w miesiącu listopadzie 2019r., gdzie 

skorygowana została wysokość deficytu o kwotę 520.000,00 zł i o zmiany, które dokonały się 

w tym zakresie na bieżącej sesji o kolejne 730.000,00 zł. Łączna kwota zmniejszenia 

wysokości deficytu wyniosła 1.250.000,00 zł i była sfinansowana nadwyżką budżetową roku 

2018. Pozwala to zagospodarować ww. nadwyżkę  na  sfinansowanie działalności roku 2020. 

W związku z tym projekt omawianej uchwały został skorygowany w zakresie źródeł 

finansowania planowanego deficytu, znacząco zmniejszyła się kwota kredytu i ta która 

podana została przez Burmistrza Więcborka jest już tą po dokonanej korekcie. Pojawiła się 

natomiast w strukturze finansowania, nadwyżka z lat ubiegłych w kwocie 615.004,28 zł. 

Projekt uchwały został również uzupełniony o dwa dodatkowe paragrafy dotyczące 

dochodów specjalnego przeznaczenia. Do tej pory w uchwale budżetowej określone były 

dochody, jakie Gmina uzyskuje w związku z wydawaniem zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz wydatków związanych z rozwiązywaniem problemów alkoholowych. 

Dodatkowo uzupełniono projekt o określenie dochodów związanych z pozyskiwaniem przez 

Gminę części wpływów z opłat i kar za korzystanie ze środowiska. Urząd Marszałkowski 

przekazuje część pobranych z tego tytułu kwot oraz określono wydatki, na jakie Gmina 

przeznacza te uzyskane dochody. Poza tym wyszczególniono w budżecie kwotę dochodów  

i wydatków związanych z pobieraniem opłaty za gospodarowanie odpadami i plan wydatków 

związanych z realizacją nałożonych na Gminę zadań w związku z utrzymaniem czystości  

i porządku w gminie.  

 

Skarbnik Gminy przypomniała również, że projekt przedmiotowej uchwały podlega również 

zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Dotyczy to projektu budżetu Gminy 

Więcbork, jak również dołączonego do niego projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. Ponadto Regionalna Izba Obrachunkowa wydaje opinie w sprawie 

możliwości sfinansowania planowanego deficytu. Wszystkie te trzy opinie są pozytywne.  

W dwóch opiniach, dotyczących projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork i możliwości sfinansowania deficytu RIO wniosła uwagę, która wskazywała, że 

w roku 2023 indywidualnie wyliczony dla Gminy Więcbork wskaźnik zadłużenia zbliża się 
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do granicy dopuszczalnej. Uwaga taka pojawia się każdorazowo w opinii, jeżeli między 

dopuszczalnym wskaźnikiem, a wskaźnikiem wyliczonym dla gminy różnica wynosi mniej 

niż jeden punkt procentowy. 

W dalszej części Skarbnik Gminy odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 

dotyczącą projektu Budżetu Gminy Więcbork na rok 2020. 

 

Wszystkie trzy ww. opinie radni Rady Miejskiej w Więcborku otrzymali wcześniej  

w materiałach przesłanych na sesję. 

 

 Uchwała Nr 23/P/2019 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 10 grudnia 2019r. w sprawie: opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Więcbork na 2020r. stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu  

i jest dostępna  do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork. 

 Uchwała Nr 23/P/2019 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 10 grudnia 2019r. w sprawie: opinii o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Więcbork stanowi Załącznik Nr 2 

do niniejszego Protokołu i jest dostępna  do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy 

Więcbork. 

 Uchwała Nr 17/Dpr/2019 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 10 grudnia 2019r. w sprawie: opinii o możliwości sfinansowania 

planowanego deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Więcbork na 2020r. Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu i jest dostępna  do wglądu 

w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork. 

  

 

Wieloletnia Prognoza Finansowa sporządzona jest na lata 2020-2027. Rok 2027 jest 

ostatnim rokiem, gdzie zgodnie z zawartymi umowami, czy planowanym rozliczeniem 

kredytu, Gmina ma do spłaty zobowiązania. Rok 2020 jest zgodny z tym, co zostało zawarte 

w projekcie uchwały na rok 2020 w zakresie dochodów, wydatków, wyniku finansowego, 

przychodów, rozchodów, kwoty długu. Kolejne lata Prognozy zostały opracowane w sposób, 

jak najbardziej racjonalny i rzetelny tak, aby zapewnić prawidłowe funkcjonowanie Jednostki 

Samorządu Terytorialnego w oparciu o przepisy ustawy o finansach publicznych.  

W załączniku przedsięwzięć znalazły się przedsięwzięcia, które były przedmiotem analizy 

Radych Rady Miejskiej w Więcborku i są jej dobrze znane. Realizacja tych zadań ma 

charakter wieloletni i wykonywana będzie w części z udziałem środków unijnych, w części 

przy całkowitym udziale środków Gminy Więcbork. Załącznik Przedsięwzięć w latach 2020-

2023 odzwierciedla kierunek polityki inwestycyjnej Gminy Więcbork, która będzie 

obowiązywała w najbliższym czasie. 

 

Opinia Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowań. 

 

Radny Andrzej Wenda odniósł się do wystąpienia Burmistrza Więcborka w sprawie wzrostu 

od 1 stycznia 2020r. minimalnego wynagrodzenia pytając, czy część pracowników Gminy   

z dłuższym stażem, odpowiedzialna za swoje referaty, jest również objęta wzrostem płac. 

Radny zastanawiał się również nad uwagą Regionalnej Izby Obrachunkowej, o której mówiła 
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Skarbnik Gminy i sugestiami RIO, co do staranności i uważności w realizacji budżetu oraz 

bieżącego monitorowania dochodów i wydatków zaplanowanych w roku 2020. W tym 

kontekście pytał, czy ewentualne zachwianie ww. wartości jest równoznaczne dla Gminy 

Więcbork z wprowadzeniem programu naprawczego. 

 

Skarbnik gminy Więcbork wyjaśniła, że program naprawczy pojawia się wówczas, gdy 

indywidualny wskaźnik obliczony dla gminy przekroczy dopuszczalny limit. Przypomniała 

też, że podobnej treści uwaga pojawia się w opiniach od dłuższego czasu, natomiast należyta 

staranność i szeroko rozumiana dyscyplina finansowa jest nieodzownym elementem realizacji 

budżetów Gminy Więcbork i dzięki temu bez większych problemów w określonym 

wskaźniku się ona mieści. Po to jest bieżąca kontrola i bieżące monitorowanie budżetu, aby 

do takich sytuacji nie dopuścić. Jeżeli chodzi o wynagrodzenia pracowników, to założenia  

w tym zakresie są takie, żeby pracownicy administracyjni otrzymują 350,00 zł brutto. Z tego 

wyłączeni są pracownicy, których maksymalna wysokość wynagrodzenia jest limitowana 

przepisami prawa. 

 

W tym miejscu głos zabrała Przewodnicząca RM, która mówiła, że budżetu 

przedstawionego przez Burmistrza Więcborka Rada nie musi się wstydzić, a kierunek i cele 

obrane przez Radnych na początku kadencji są w pełni realizowane. Budżet jest 

proinwestycyjny i każdy mieszkaniec oraz sołectwo w jakiś sposób został w nim ujęty. 

Zwracając się do radnego Wendy  uspokajała, że Rada czuwa nad wykonaniem budżetu i na 

pewno nie dopuści do tego, aby te wskaźniki, o których mówiła Skarbnik Gminy Więcbork, 

zostały zachwiane i groził Gminie Więcbork plan naprawczy. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

 

 

 w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2020 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

 

Na sali 14 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

Po zakończonych głosowaniach Przewodnicząca RM ogłosiła dziesięciominutową 

przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Więcbork na rok szkolny 2019/2020 omówiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

Zgodnie ze zmienionym art. 39a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe  gmina, 

zwracając rodzicom dzieci niepełnosprawnych lub dzieci posiadających orzeczenie  

o potrzebie kształcenia specjalnego koszty samodzielnego przewozu ich do placówek, musi 

stosować wzór  prowadzony nowelizacją z dnia 16 października 2019r., przy pomocy którego 

będzie wyliczany koszt jednorazowego przewozu. Obliczając koszt jednorazowego przewozu 

należy uwzględnić liczbę kilometrów, średnią cenę jednostki paliwa w danej gminie oraz 

średnie zużycie paliwa na 100 kilometrów dla danego pojazdu. Zgodnie ze zmienionym art. 

39a ust. 3 ustawy, średnią cenę jednostki paliwa w gminie określa na każdy rok szkolny rada 

gminy, w drodze uchwały, uwzględniając ceny jednostki paliwa w gminie. Na potrzeby 

przygotowania niniejszej uchwały, przyjęto ceny z dnia 4 grudnia 2019r., na podstawie 

których uśredniono wartości poszczególnych jednostek paliw. Na podstawie dokumentacji, 

otrzymanej ze stacji paliw funkcjonujących na terenie Gminy Więcbork, uśrednione ceny 

określone, w roku szkolnym 2019/2020 w wysokości: 

1) 5,07 zł za litr – w przypadku oleju napędowego; 

2) 4,94 zł za litr – w przypadku benzyny; 

3) 2,34 zł za litr – w przypadku autogazu 

 

 

Opinia Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 

Na sali 14 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023). 
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Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego między Gminą Więcbork, a Gminą Sośno w celu realizacji zadania 

publicznego z zakresu pomocy społecznej, przedstawił Dyrektor Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Więcborku p. Sylwester Trzósło. 

 

Uchwała jest podejmowana w celu zawarcia porozumienia dotyczącego powierzenia Gminie 

Więcbork realizacji zadania Gminy Sośno z zakresu pomocy społecznej polegającego na 

świadczeniu usług przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Więcborku na rzecz osób  

z zaburzeniami psychicznymi zamieszkującymi Gminę Sośno. Warunki stworzone przez 

Gminę Więcbork poprzez działalność Środowiskowy Domu Samopomocy w Więcborku dają 

możliwość rozszerzenia oferty również na rzecz mieszkańców Gminy Sośno, gdzie takiej 

jednostki organizacyjnej nie ma. Do końca listopada 2019 roku liczba miejsc w ŚDS wynosiła 

35 miejsc, natomiast od 1 grudnia 2019 została zwiększona do 40 miejsc. Działania dotyczące 

zwiększenia ilości miejsc w Placówce podejmowane były od roku 2016. W 2017r. takie 

zwiększenie nie nastąpiło, a w roku 2018 za zgodą Burmistrza Więcborka, przeprowadzone 

zostało rozeznanie, co do możliwości uczęszczania mieszkańców terenu gminy Sośno  

w zajęciach organizowanych w ŚDS. Wójt Gminy Sośno oraz Kierownik tamtejszego 

Ośrodka Pomocy Społecznej wyrazili zainteresowanie taką formą aktywizacji określonej 

grupy swoich mieszkańców i w roku 2018 ponownie wystosowane zostało pismo do 

Wydziału Polityki Społecznej z informacją o powyższym. Dzięki temu udało się uzyskać 

zgodę na zwiększenie ilości miejsc w ŚDS i zaistniała tez możliwość zawarcia stosownego 

porozumienia. 

 

Opinia Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 

Na sali 14 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023). 

 

Ad.14 Projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przekazania na rzecz Enea Oświetlenie Sp.  

z o.o. urządzeń oświetlenia ulicznego przy ulicy Wojska Polskiego w Więcborku przedstawił 

Kierownik Referatu UM w Więcborku p. Michał Bąk. 

Biorąc pod uwagę fakt, że większość oświetlenia dróg gminnych stanowi majątek ENEA 

Oświetlenie Sp. z o.o., która posiadając odpowiednie służby techniczne zajmuje, się jego 

eksploatacją, oraz fakt, iż pozostawienie wyżej wymienionego oświetlenia na majątku gminy 

wymagałoby odrębnej organizacji usług eksploatacyjnych dla tej linii, a w związku z tm 
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powstania dodatkowych kosztów, zasadnym jest przekazanie urządzeń oświetlenia ENEA 

Oświetlenie Sp. z o.o. Gmina Więcbork dokonała analizy ekonomicznej, z której 

jednoznacznie wynika, że jest to najbardziej opłacalny z punktu widzenia Gminy Więcbork 

sposób zapewnienia oświetlenia przy ul. Wojska Polskiego w Więcborku. Nowobudowane 

urządzenia oświetlenia ulicznego stanowią kontynuację istniejącej linii energetycznej 

należącej do ENEA Oświetlenie Sp. z o.o. 

 

Opinia Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 

Na sali 14 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023). 

Ad. 15 – 18 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania odpadami komunalnymi z terenu 

gminy Więcbork oraz komunikacji na jej terenie omówił Kierownik referatu UM  

w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 

a) w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych.  

 

W związku ze zmianą uchwały oraz możliwością kompostowania odpadów za pomniejszoną 

opłatę, należało dostosować deklarację. Nie ma też już w deklaracji możliwości wpisywania 

odpadów niesegregowanych. Zgodnie z nowymi zasadami od nowego roku wszyscy 

mieszkańcy są zobowiązani do segregacji odpadów. Stara deklaracji obowiązywać będzie 

jeszcze w styczniu. Nowa deklaracja obowiązywać będzie od 1 lutego 2020r. tj. od dnia 

wejścia w życie po publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. 

 

Opinia Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda w związku z możliwością uzyskania ulgi za kompostowanie 

odpadów bio, chciał wiedzieć jak będzie to w poszczególnych gospodarstwach weryfikowane. 
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Kierownik Referatu UM wskazał, że podjęty na sesji listopadowej Regulamin określa jakie 

warunki należy spełnić, aby móc skorzystać z ulgi. Jeżeli mieszkaniec budynku 

jednorodzinnego ma możliwość posadowienia kompostownika i taką deklarację złoży, nie 

będzie otrzymywał worków na odpady bio. Ponadto w ciągu roku, takie gospodarstwa 

domowe zostaną skontrolowane  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 14 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023). 

b) w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 

właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Więcbork oraz 

zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi w zamian za 

kompostowanie bioodpadów stanowiących odpady komunalne w przydomowym 

kompostowniku. 

 

Głos w kwestii ww. projektu uchwały zabrał Burmistrz Więcborka p. Waldemar 

Kuszewski. Burmistrz powiedział, że projekt tej uchwały został omówiony na posiedzeniu 

połączonych Komisji RM w dniu poprzedzającym sesję i dyskusja była burzliwa. Nie 

wzbudziło to jego zdziwienia, bo rzeczywistość, z którą przyszło się mierzyć samorządowi 

może budzić opór i niezadowolenie, nie mniej jednak wśród wielu uchwał jakie przychodzi 

Radzie Miejskiej podejmować są też i takie, z którymi nie do końca się zgadzają, a podjąć je 

należy. Do takich też należy uchwała dotycząca wysokości opłaty za odbiór odpadów 

komunalnych. Zanim podana została stawka opłaty Burmistrz wskazał argumenty  

i przesłanki, które bezpośrednio wpłynęły na jej wysokość. Naliczenie nowej stawki będzie 

miało miejsce od lutego 2020r. Po analizie prawnej aktu ustalono, że jest on aktem prawa 

miejscowego i po podjęciu podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Kujawsko Pomorskiego, zatem wejdzie w życie z dniem 1 lutego 2020r. Niemniej od stycznia 

Gmina będzie związana rozstrzygnięciami przetargu na odbiór odpadów komunalnych  

i podpisaną w tym zakresie umową z ZGK w Więcborku – jedyną firmą która przystąpiła do 

przetargu. Jeszcze w styczniu mieszkańcy płacić będą wg starych stawek, a Gmina poniesie 

koszty wyrównania (prawie 70.000,00 zł), natomiast od lutego obowiązywać będzie 

wszystkich nowa ustalona opłata. Dotychczas obowiązująca umowa i ustawa pozwalała na 

ryczałtowe rozliczanie z podmiotem odbierającym odpady komunalne. Nowa ustawa 

zobowiązuje wszystkie podmioty do rozliczeń za konkretną ilość odpadów komunalnych, 

które zostały odebrane. Na podstawie doświadczeń z kilku poprzednich lat obserwowany jest 

systematyczny wzrost ilości odbieranych odpadów komunalnych. Kolejną rzeczą 

uwzględnioną w kalkulacji stawki, to fakt okoliczność, że 500 osób będących w systemie, 

które do tej pory deklarowały brak segregacji i płaciły podwyższoną opłatę, od miesiąca 

stycznia będzie płaciło obniżoną opłatę tj. 13,50, co spowoduje zmniejszenie wpływu 
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dochodów dla Gminy o ok. 36.000,00 zł. Przy ustalaniu stawki wzięto też pod uwagę 

możliwość kompostowania odpadów biodegradowalnych i obniżenia w takim przypadku 

kwoty stawki. W przypadku gminy Więcbork ta obniżka będzie wynosiła 1,00 zł  i przyjęto, 

że 50% gospodarstw z takiej ulgi skorzysta, co przełoży się na mniejszy wpływ środków  

z tego tytułu o 45.000,00 zł. Pojawi się też dodatkowa forma odbioru – odbiór odpadów 

medycznych z tzw. iniekcji dokonywanej w gospodarstwach domowych (igły i strzykawki). 

Przeprowadzono wstępne rozmowy z właścicielami aptek, gdzie do specjalnych pojemników 

będzie można tego typu odpady wrzucać. Nowa ustawa zmienia częstotliwość wywozu 

odpadów niesegregowanych z budynków jednorodzinnych i budynków do siedmiu lokali. Do 

tej pory wywóz taki odbywał się raz w miesiącu, teraz zgodnie z nowymi przepisami od 

kwietnia – października wywóz dokonywany będzie dwa razy w miesiącu. Ta zmiana 

pociągnie za sobą wzrost ilości kursów z siedmiu do czternastu i zwiększenie kosztów w tym 

zakresie. Wpływ na koszty będzie miał również wzrost minimalnego wynagrodzenia 

pracownika obsługującego system tj. 350,00 zł brutto w skali roku wyniesie ponad 5.000,00 

zł. Ostatnie z czynników wzrostowych to opłata środowiskowa i opłat na regionalnych 

instalacjach przetwarzania odpadów komunalnych /RIPOK/. Dla przykładu: 

 odpady niesegregowane rok 2019 cena netto 318,00 zł tona/ w roku 2020 netto 398,00 zł 

tona, 

 odpady wielkogabarytowe rok 2019 cena netto 400,00 zł tona / rok 2020 netto 648 zł tona, 

 odpady biodegradowalne rok 2019 tona netto 150,00 zł tona/ rok 2020 netto 180,00 zł 

tona, 

 popiół rok 2019 netto 100,00 zł tona/ rok 2020 netto za tonę popiołu o odpowiednich 

parametrach 122,50 zł, jeżeli nie będzie spełniał określonych norm 398,00 zł, 

 zmieszane odpady opakowaniowe rok 2019 netto 10,00 zł tona/ rok 2020 netto 100,00 zł 

tona, 

 opakowania z tworzyw sztucznych rok 2019 netto 10,00 zł tona/rok 2020 netto 100,00 zł 

tona. 

Tendencja jest bardzo niepokojąca i nasuwa pytanie, co będzie w następnym roku. Wskazane 

powyżej czynniki i dokonana na ich podstawie kalkulacja sprawiają, że proponowana stawka 

opłaty za odbiór odpadów na rok 2020 za jedną osobę wynosi 20,00 zł. Natomiast jeżeli 

osoby zadeklarują kompostowanie odpadów bio zniżka wyniesie 1,00 zł od osoby.  

 

Opinia Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję zwracając cię do obecnych i tych którzy oglądają 

lub będą oglądać obrady. Przekazała, że Rada Miejska w Więcborku miała ogromny dylemat 

w powyższym temacie. Przedyskutowała skrupulatnie sytuację przed którą stanęła Gmina 

Więcbork ale w obliczu faktów, jakie przekazał Burmistrz Więcborka, tak naprawdę nie miała 

wyjścia, by podjąć inna decyzję niż ta, którą podejmie na sesji.  Radni zdają sobie sprawę, że 

stawka 20,00 zł jest stawką wysoką dla przeciętnego mieszkańca gminy, ale niestety 

ustawodawca nałożył pewne obowiązki przed którymi nie można się w żaden sposób obronić. 

Decyzja nie jest łatwa, ale nieuchronna. 

 

Radny Andrzej Wenda zapytał ilu mieszkańców zalega z płatnościami opłaty za śmieci. 

 

Kierownik Referatu UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski odpowiedział, że wszyscy, 

którzy zalegają z płatnościami w tym zakresie podlegają procedurze egzekucji. Pierwszym 

krokiem jest wysłanie upomnienia, a jeżeli to okazuje się bezskuteczne kolejnym etapem jest 
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ściąganie należności przez urząd skarbowy. Tą ostatnia formą objętych jest ok. 10%-15% 

mieszkańców z czego  u 4%-5%  procedura kończy się umorzeniem postępowania z uwagi na 

brak możliwości ściągnięcia należności.  

 

Radny Wenda zastanawiał się dlaczego ustawodawca wymyślił, że zbiórka odpadów 

zmieszanych ma następować dwa razy w miesiącu skoro narzucił bezwzględnie segregację 

odpadów. 

 

Pan Fifielski podał, że zapis w ustawie jest efektem zastrzeżeń, jakie w tym zakresie przez 

wiele lat zgłaszał SANEPID. W głównej mierze chodziło o to, że zaleganie odpadów  

w miesiącach letnich powoduje procesy gnilne i rozprzestrzenianie się wielu chorób etc.  

 

Przewodnicząca RM chciała wiedzieć, w jaki sposób o systemie segregacji zostaną 

poinformowani mieszkańcy gminy Więcbork. 

 

Pan Fifielski mówił, że zgodnie z prośbą radnych zgłoszoną na ostatniej sesji, została 

przygotowana dwustronna ulotka w formacie A4, która za pośrednictwem Poczty Polskiej 

trafiła do mieszkańców gminy. Ulotka informuje o głównych zmianach dotyczących 

gospodarki odpadami z zasadą naczelną tj. bezwzględną koniecznością segregacji odpadów 

przez wszystkich mieszkańców. Ponadto wskazuje, jakie odpady powinny trafiać, do worków 

określonego koloru oraz co należy zrobić z odpadami komunalnymi i jak funkcjonuje Punkt 

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. Obecnie Gmina jest w trakcie procedury 

przetargowej dotyczącej odbioru odpadów komunalnych od mieszkańców i miedzy świetlani 

a nowym rokiem zamierza dostarczyć mieszkańcom również nowy harmonogram odbioru 

odpadów. 

 

Radny Stanisław Wegner zastanawiał się dlaczego ma płacić więcej za śmieci, skoro 

poniekąd ich generowanie wymuszone jest przez Zakład Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku. Wyjaśnił, że z powodu złej jakości wody zmuszony jest do zakupu 

pięciolitrowych pojemników z wodą, a to generuje odpad w postaci plastikowych opakowań. 

Był zdania, że skoro ktoś zmusza kogoś do takiego działania, to niech chociaż zabierze 

powstałe w jego wyniku śmieci. 

 

Przewodnicząca RM zapytała, czy teraz pojawiła się informacja o niezdatności wody do 

picia? 

 

Radny Wegner odparł, że nie ale taka sytuacja powtarza się kilka razy do roku, a woda 

potrzebna jest do wielu rzeczy w gospodarstwie domowym.   

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że woda, a odbiór odpadów komunalnych jest zerowy 

oprócz tego, że ZGK odpowiada za dostarczanie wody do mieszkań i również jak każda tego 

typu jednostka mogła złożyć ofertę na odbiór odpadów komunalnych. Sam używa wody 

dostarczanej przez ZGK do celów spożywczych i gospodarczych i nie narzeka, ani na smak, 

ani na zapach. Owszem kwestia chlorowania była podnoszona wielokrotnie, ale  ZGK stosuje 

ją w dawce nawet mniejszej niż dopuszczalna, gdyż kiedy zastosuje dopuszczalną mieszkańcy 

dzwonią, że czują woń chloru. Swoje stanowisko w tej sprawie przedstawił Dyrektorowi ZGK 

i jest ono takie, że jeżeli w wodzie miałyby pojawić się jakieś mikroorganizmy nie 

chorobotwórcze, to woli by dać większa ilość chloru. Co zaś do jakości wody, to Dyrektor 

podejmuje wszelkie możliwe na dzień dzisiejszy działania żeby stan jej był odpowiedni  

i mówienie, że jest ona cały czas zła jest według niego kłamstwem. 
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Przewodnicząca RM przyjęła, że radny Wegner chciał powiedzieć, że gdyby nie musiał 

kupować wody butelkowanej nie wytwarzałby dodatkowych śmieci. 

 

Burmistrz Więcborka uznał, że jeżeli radny ma taki indywidualny problem, to jest to 

kwestia do przedyskutowania niekoniecznie na sesji. Kwestia uczulenia na chlor jest sprawą 

indywidualną, a podkreślić należy, że stosowana dawka chloru jest dopuszczalna przez 

SANEPID. 

 

Przewodnicząca RM przypomniała, że na posiedzeniu komisji połączonych radni zgodnie 

przyjęli stanowisko, że będą dążyli do poprawy jakości wody i jeżeli jakiekolwiek wolne 

środki się pojawią będą przeznaczane na sukcesywną wymianę sieci wodociągowej. Obecna 

sieć jest star i powoduje problemy z jakością wody. 

 

Radny Mateusz Łański zapytał, czy ustawodawca w ustawie w zapisie dotyczącym 

dwukrotnego wywozu odpadów w miesiącu w budynkach powyżej siedmiu lokali, 

przewidział też jakąś formę finansowania, czy nałożył to również na samorządy.  

 

Odbiór w takich budynkach odbywa się raz na tydzień i te też zostało ujęte w przetargu  

i w kalkulacji firmy przystępującej do przetargu – odpowiedział Pan Fifielski. 

 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 14 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023). 

 

c) w sprawie określenia stawki opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, jeżeli właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania 

odpadów komunalnych w sposób selektywny 

Ustawa w tej materii daje możliwość od dwu do czterokrotności stawki podstawowej. 

Propozycja Burmistrza w sprawie tej stawki, to trzykrotność. Oznacza to w przypadku Gminy 

Więcbork 60,00 zł od każdego mieszkańca za każdy miesiąc nie wypełniania obowiązku 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. W procedurze przetargowej jest jasno 

sprecyzowane jak firma odbierająca odpady ma kontrolować wypełnianie obowiązku. 

Samochody ZGK wyposażone są w kamery monitoringu / 4 kamery: przód, tył, lewa i prawa 

strona pojazdu/. Pracownicy mają też zostać wyposażeniu w aparat fotograficzny do 

sporządzenia dokumentacji zdjęciowej, a także zobowiązani będą do wypełnienia stosownego 

protokołu na miejscu. Po skompletowaniu dokumentów firma odbierająca odpady będzie 

zobowiązań do przedłożenia ich w Urzędzie Miejskim w ciągu siedmiu dni od zaistnienia 

zdarzenia. Gmina w takim przypadku będzie miała obowiązek wszcząć postępowanie i wydać 
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decyzję na jeden miesiąc. Ustalona stawka, jeżeli zostanie nałożona, ma dać czytelny sygnał, 

że od tego momentu należy segregować odpady. Takie sytuacje na pewno będą się pojawiały, 

dlatego też nacisk szeroką edukację w kwestii konieczności segregacji, tak by tych decyzji 

było jak najmniej.  

 

Opinia Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Wenda  był zdania, że w tym przypadku środkiem podstawowym winna być szeroko 

rozumiana edukacja szczególnie tych mieszkańców, którzy do tej pory prowadzili 

nieselektywną zbiórkę odpadów, a tych było na prawdę sporo. Wpierw należałoby zastanowić 

się nad jakimś okresem przejściowym i ewentualnym kierowaniem upomnień, natomiast  

w dalszej kolejności nakładaniem kar pieniężnych.  

 

Radny Wegner zapytał, czy wprowadzenie tej podwyższonej opłaty oznacza, że jeżeli 

rodzina składa się z pięciu osób, to, czy krotność będzie liczona od każdej osoby. 

 

Tak, za dany miesiąc – potwierdził Pan Fifielski. Odpowiedział też radnemu Wendzie, że 

takich osób które do tej pory prowadziły nieselektywną zbiórkę było w systemie ok. pięćset 

osób i płacili stawkę 25,00 zł. Po tej sesji wszyscy zostaną poinformowani telefonicznie, bądź 

pisemnie o konieczności zmiany deklaracji w związku ze zmianami dotyczącymi tylko 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych i o zasadach tej zbiórki. W pierwszych 

miesiącach 2020 zgodnie z ustaleniami z ZGK na pojemnikach z odpadami zmieszanymi,  

w których znajdą się odpady z grupy selektywnych, pojawi się żółta kartka z odpowiednim 

pouczeniem. Osoby, które nie zastosują się do nowych reguł zbiórki odpadów na pewno się 

pojawia, ale szacuje że nie będzie ich wielu. Natomiast podwyższona stawka, która w takim 

przypadku zostanie zastosowana, ma być na tyle sugestywna, aby w przyszłości takie sytuacje 

się nie powtarzały. 

 

Radny Wegner proponował, by może na początek , jeżeli jest możliwość zastosowania od 

dwu do czterokrotności, zastosować te najniższy wymiar.   

 

Przewodnicząca RM przyjęła, że radny chce to zgłosić jako wniosek formalny. 

 

Burmistrz Więcborka przypomniał, że na posiedzeniu Komisji w dniu poprzedzającym sesję 

te kwestie były omawiane. Nikomu nie zależy, aby na karać mieszkańców, ale należy 

pamiętać i koniecznie przekazywać wszystkim mieszkańcom, znajomym i rodzinom, że od  

1 stycznia 2020 wszyscy mają obowiązek selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. Jeżeli 

wspólnie nie będzie to realizowane, Gmina nie osiągnie wskaźników, które nakłada na nią 

ustawodawca jeżeli chodzi o odpady podlegające recyklingowi. Wówczas trzeba będzie się 

zmierzyć z wielkimi opłatami, które zostaną nałożone na gminę Więcbork, a tą stanowi 

przecież ogół mieszkańców. Do tej pory w zbiórce odpadów dopuszczano wybór: zbiórki 

nieselektywnej i zbiórki selektywnej, i oczywiście była grupa osób która świadomie wybrała 

nieselektywną zbiórkę. Zaproponowana przez niego trzykrotność ma na celu uniknięcie 

sytuacji, że osoby które do tej pory nie segregowały odpadów, bo było je na to stać,  gdyż 

płaciły niespełna dwukrotność tego, co osoby segregujące, teraz tej segregacji dokonywały. 

Jeżeli zachowana zostanie dwukrotność, Gmina utrzyma status quo obecne. Istotnym jest przy 
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tym, że Gmina musi każdorazowo w przypadkach braku segregacji, wystawić decyzję, 

dostarczyć do mieszkańca za potwierdzeniem odbioru , a to są też konkretne koszty. Może się 

zdarzyć tak, że mieszkaniec pomimo kary nie zastosuje się do zasad, bo stwierdzi, że stać go 

comiesięczne opłacanie kary   i  Gmina może mu co miesiąc przysyłać nakazy.   Burmistrz 

zapewnił, że jego celem nie jest szukanie na siłę osób, które będą miały opłatę podwyższoną 

płacić. Nikt nie zamierza karać osób, które segregują odpady, a przez przypadek do ich 

pojemnika z odpadami zmieszanymi trafi coś co nie powinno się tam naleźć. Chodzi przede 

wszystkim o tych, którzy świadomie i notorycznie nie będą wypełniać obowiązku segregacji 

odpadów.  

 

Radny Wegner doprecyzował, że chodziło mu o to, aby chociażby przez miesiąc stosować 

pewne ustępstwa, żeby ludzie mieli czas się przyzwyczaić do nowych zasad. Wycofał też 

swój wcześniejszy wniosek. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023). 

 

d) w sprawie ustalenia zasad i warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Więcbork. 

 

Uchwała ta była podejmowana na sesji w miesiącu listopadzie i zostało opublikowane  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Jednakże do Gminy 

zgłosiło się Przedsiębiorstwo Transportowe PKS, które opracowuje rozkład jazdy i okazało 

się, że przystanek w Nowym Dworze ustanowiony tuż przy osiedlu bloków nosiło nazwę 

„Nowy Dwór”, ale wcześniej  też funkcjonował już przystanek przy drodze powiatowej o tej 

samej nazwie. Zaszła więc potrzeba doprecyzowania nazwy, tak, by nie funkcjonowały dwa 

przystanki o tej samej nazwie i ustalono, że ten przy osiedlu nosił będzie nazwę „Nowy Dwór 

I”, a przy drodze powiatowej „Nowy Dwór II”. Przy okazji też w ten sam sposób 

potraktowano przystanek przy drodze gminnej w Klarynowie – „Klarynowo I”, by nazwa  nie 

kolidowała z przystaniem przy drodze wojewódzkiej w Klarynowie.  

 

Opinia Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 
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Na sali 14 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023). 

Ad.19 Przyjęcie planów pracy na 2020 rok: 

a) Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2020 rok – przyjęty bez uwag, plan stanowi 

Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz na stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 

b) Komisji Rewizyjnej i stałych Komisji RM. – plany przyjęto bez uwag, stanowią 

Załącznik do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM oraz na stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 

 

Ad. 18 Wolne wnioski i informacje. 

W tej części obrad Przewodnicząca RM oraz Burmistrz Więcborka złożyli  radnym oraz 

mieszkańcom Gminy Więcbork życzenia świąteczno-noworoczne. 

Ponadto ustalono wstępnie termin kolejnej sesji RM na 22 stycznia 2020r. 

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady szesnastej sesji Rady Miejskiej 

w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                w Więcborku 

 

                                                                    /-/mgr Anna Łańska 

 

 

 

 


